
Mevrouw de voorzitter, geachte raadsleden, beste aanwezigen, 

Van gewoon anders, naar gewoon samen is een opgave voor onze gemeenschap, maar zeker voor 

ons als gemeentebestuur, met raad en college ieder in zijn verantwoordelijkheid. 

Vandaag en donderdag betekent die verantwoordelijkheid dat we een financieel kader vaststellen 

specifiek voor de jaarschijf 2015 en in het verlengde daarvan het meerjarenperspectief tot en met 

2018. Vergelijken we die begroting in plaats van het weerbericht eens met een taart, dan zien we dat 

die taart fors groter wordt, maar dat we daar ook behoorlijk veel meer van gaan eten. Er komen 

namelijk extra verantwoordelijkheden bij. En 2015 is het eerste jaar dat de gemeente daarvoor aan de 

lat staat, kortom de transitie is dan een feit. 

En daarom dat de ambitie voor ons als gemeentebestuur ook in de aanbiedingsbrief goed staat 

samengevat als; ‘voorop staat het behoud van voorzieningen en een goede invoering van de 

gedecentraliseerde taken’ 

Het antwoord op de financiële opgaven, zal de komende jaren vragen dat we voor de nieuwe 

gedecentraliseerde taken, maar ook voor onze bestaande voorzieningen en taken, anders durven 

kijken. Het lef hebben om te vernieuwen en in te spelen op initiatieven van onderop. Dit klinkt ook door 

in de bijdragen van de raad. 

 

 

Als portefeuillehouder zorg en welzijn constateer ik dat gelukkig alle fracties uitgebreid ingaan op de 

aandachtsvelden van de decentralisaties. Er zijn financiële zorgen die ook wij als college delen. Maar 

op zorggebied voor onze inwoners nemen we onze verantwoordelijkheid. Voor 2015 betekent dit dat 

we bestaande zorg aanspraken overeind houden. De raamcontracten hiervoor zullen morgen formeel 

voor onze regio ondertekend worden en de volumeafspraken worden op dit moment nader ingevuld 

met deze zorgverleners.  

En hoewel we op deze manier zeker weten dat er zorg is voor wie dat nodig heeft in 2015, is er op 

basis van het oude indicatiedenken en recht-op aanspraken, een kostenplaatje dat we niet structureel 

overeind kunnen houden. Om reële kennis op te doen over de risico’s op het gebied van Jeugdzorg 

en AWBZ-taken die onder de WMO, gaan vallen zijn we door de Haagse besluitvorming over 

gegevensoverdrachten vooral aangewezen op onze eigen ervaringsgegevens. Onze organisatie wordt 

dan ook ingericht op een goede monitoring, waarbij we samen met uw raad gaan kijken hoe en of we 

aan welke knoppen we gaan draaien vanaf 2015. 

De opmerking van de PvdA over kwantificering van deze risico’s zullen we logischerwijs dan ook dan 

pas echt goed op kunnen pakken. 

De VLP-fractie benoemt de zorgen over belastbaarheid van mantelzorg en vrijwilligerswerk, en ook de 

overname van taken van de gemeente door burgers. Mantelzorgers ondersteunen blijft absoluut 

speerpunt van ons zorgbeleid, maar mantelzorg zal nooit worden afgedwongen. Overigens een mooie 

opsteker om te delen, de mantelzorg-bloemetjes actie wordt dit jaar in financiële zin naast de 

gemeente voor 80% gedragen door de bedrijven I-Four-C en de Lommerbergen. Aandacht op de 

werkvloer, mantelzorg bespreekbaar maken, wordt zo steeds meer uitgerold in de gemeenschap. 

Bij de CDA-fractie proef ik een bereidheid om bij forse tekorten eventueel ook structureel eigen 

middelen in te zetten, naast de insteek om op de eerste plaats te werken vanuit een persoonlijke 

benadering en een efficiency slag waar haalbaar.   

De Beeselse Lijst, constateert terecht een sluitende begroting op het sociaal domein, maar daarbij 

plaats ik dus nogmaals de kanttekening dat dit ook het uitgangspunt van ons als gemeentebestuur 

gezamenlijk is, maar de uitvoering ons meer kennis zal moeten geven. Terecht, zegt de Beeselse Lijst 

ook dat nieuw beleid wordt getoetst op het kader van de begroting én het kader van de inhoud.  



Samenvattend, gelukkig deelt u raadsbreed dit besef en deze waarschuwing van het college dat er 

reserves in het sociale domein beschikbaar dienen te zijn, zonder dat dit als een blanco cheque moet 

worden gezien.  

 

U kunt er van op aan dat dit college, met de ambtelijke organisatie, natuurlijk een lobby traject heeft 

ingezet en zal voortzetten om de consequenties van het huidige voorliggende objectieve verdeelmodel 

te verzachten voor de gemeente Beesel. 

De staatssecretaris heeft mondeling de toezegging gedaan om de uitschieters in het model te gaan 

onderzoeken, en als opvatting mee gegeven dat hij dit niet wenselijk vindt. 

Tweede Kamerleden zijn op de hoogte gebracht van de memo die uw raad ook heeft ontvangen en 

zullen dit meenemen in hun vragen in het parlement. 

Collega nadeel gemeenten in Limburg, Schinnen, Onderbanken en Beesel informeren elkaar over 

acties naar het Rijk en VNG. 

En ook op de agenda van het Ondersteuningsbureau Transities en bij de VNG is vandaag de positie 

van de gemeente Beesel aangekaart in een landelijke bijeenkomst. 

Kortom wij proberen er van onze kant alles aan te doen om de juiste informatie en feiten boven tafel te 

krijgen voor de beleidsmakers.  

Anderzijds zullen we ook als gemeente kritisch moeten kijken hoe we onze taken en 

verantwoordelijkheden vorm blijven geven. 

Op een WMO-budget van bijna 5 miljoen gaat ruim 1 miljoen naar de functie huishoudelijke hulp. En 

hoewel deze vorm van hulp in iedere context een uniek verhaal heeft, is het bijvoorbeeld een van de 

items om bij een volgende begroting, of in een eerder stadium in de 3D-werkgroep van de raad, te 

bespreken.  

 

Mevrouw de voorzitter, ik kom tot een afsluiting van mijn bijdrage in deze eerste termijn, we doen het 

gewoon samen is de ambitie voor ons college. Een ambitie die we ook uitdragen naar onze 

gemeenschap, waarin we gesteund door de gemeenteraad uiteindelijk ook daar kunnen zeggen. 

Als je snel wilt gaan dan ga je alleen, maar wanneer je ver wilt komen, ga je samen op weg. 

Dank voor uw aandacht. 


